

RESOLUTIONS

adopted by the
TRUSTEESHIP COUNCIL
at its eighteenth session

1494 (XVIII). Communications from the Cameroons under French administration

The Trusteeship Council,

Having considered the final report of the Committee on Communications from the Cameroons under French administration,¹

1. *Takes note* of the Committee's report;
2. *Decides*, in respect of general-question communications classified under categories A, D and E of the Committee's report, to take them into account during its next examination of conditions in the Cameroons under French administration;
3. *Reaffirms*, in respect of the communications classified under category B of the Committee's report, its resolution 1481 (XVII) of 22 March 1956 on petitions relating to certain incidents that occurred in the Cameroons under French administration in April and May 1955 and the action taken by the Administering Authority with regard to them;
4. *Decides*, in respect of the 629 communications classified under categories C and E of the Committee's report and containing specific and personal complaints:

(a) That 123 of these communications be regarded as manifestly inconsequential and be dealt with in accordance with rule 85, paragraph 4, of the rules of procedure;

(b) That the remaining 506 such communications be circulated by the Secretary-General, in an appropriate form, as petitions to which the established procedure is applicable.

702nd meeting,
8 June 1956.

1495 (XVIII). Hearing of the representatives of Ngondo, the Traditional Assembly of the Duala People

The Trusteeship Council,

Having heard the statements of the representatives of Ngondo, the Traditional Assembly of the Duala People of the Trust Territory of the Cameroons under French administration, that the inhabitants seek an independent and unified status for the Trust Territories of the Cameroons under British administration and the Cameroons under French administration.

¹ Official Records of the Trusteeship Council, Eighteenth Session, Annexes, agenda item 10, document T/L.671.

RESOLUTIONS

adoptées par le
CONSEIL DE TUTELLE
à sa dix-huitième session

1494 (XVIII). Communications en provenance du Cameroun sous administration française

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné le rapport final du Comité des communications en provenance du Cameroun sous administration française¹,

1. *Prend acte* du rapport du Comité;
2. *Décide*, en ce qui concerne les communications d'ordre général que, dans son rapport, le Comité a classées dans les catégories A, D et E, de les prendre en considération lors du prochain examen de la situation au Cameroun sous administration française;
3. *Réaffirme*, en ce qui concerne les communications que, dans son rapport, le Comité a classées dans la catégorie B, sa résolution 1481 (XVII), du 22 mars 1956, sur les pétitions se rapportant à divers incidents qui se sont produits en avril et mai 1955 au Cameroun sous administration française et aux mesures prises par l'Autorité administrante à ce sujet;
4. *Décide*, en ce qui concerne les 629 communications que, dans son rapport, le Comité a classées dans les catégories C et E qui contiennent des plaintes d'un caractère particulier ou personnel:

a) Que 123 de ces communications doivent être considérées comme manifestement déraisonnables et traitées conformément au paragraphe 4 de l'article 85 du règlement intérieur;

b) Que les 506 autres communications seront distribuées par le Secrétaire général, sous une forme appropriée, comme pétitions auxquelles s'applique la procédure établie.

702ème séance,
8 juin 1956.

1495 (XVIII). Audition des représentants du Ngondo, assemblée traditionnelle du peuple Douala

Le Conseil de tutelle,

Ayant entendu les représentants du Ngondo, assemblée traditionnelle du peuple Douala, du Territoire sous tutelle du Cameroun sous administration française, déclarer que les habitants désirent l'indépendance et l'unification des Territoires sous tutelle du Cameroun sous administration britannique et du Cameroun sous administration française,

¹ Documents officiels du Conseil de tutelle, dix-huitième session, Annexes, point 10 de l'ordre du jour, document T/L.671.